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In deze Rostra zult u de ver
slagen over de gas tco llegecy
clus (die door onze Faculteit 
met medewerking van de FSW 
wordt georganiseerd) mis sen .De 
belangrijkste reden hiervoor is 
weI dat , zoals in Rostra nr.24 
al werd vermeld, tussen de 
sluitingsdatum voor de kopij en 
de verschijningsdatum van Rostra 
bijna 4 weken liggen. Wij zijn dan 
ook zeer verheugd dat een snel
Ie en adekwate berichtgeving 
over deze cyclus door Folia Ci
vitatis wordt verzorgd. Een be
langrijk voordeel hierbij is ook 
nog dat op deze ~jze een grote
re lezerskring wordt bereikt 
dan met Rostra aIleen. 

Deze Rostra zal ook de laatste 
z~n varrdit zeer woelige stu
diejaar . Gelukkig is Rostraon
beschadigd ui t de strijd gekomen 
en wij hopen, dat Rostra het vol
gende studiejaar op dezelfde 
~jze of op betere ~jze gekonti
nueerd kan worden. Er zijn al 
enige redaktieleden voor het 
volgend studiejaar gevonden, 

maar dit betekent niet dat aIle 
plaatsen nu bezet zijn. Kom ilt 
dien u belangstelling hebt d 
eens langs op de SEF-kamer om 
een praatje te maken met een 
van de huidige redaktieleden. 
Grijp deze kans I De angst dat er 
gebrek aan kopij zal zijn hoeft u 
in ieder geval niet te beletten 
in de redaktie te gaan. Wij kun
nen namelijk tot onze grote 
vreugde zeggen "dat in het af
gel open studiejaar de belang
stelling voor Rostra duidel~k 
is toegenomen en dit zich ge
manifesteerd heeft in een steeds 
groeiende stapel kop~. De Werk
groep Ekonomen en de Aktiegroep 
Ekonomen willen ~j hierbij dan 
ook speciaal nog eens dank: zeg
gen voor de uitgebreide informa
tie die zij ons in het afgelopen 
jaar over het fakulteitsgebeuren 
verstrekt hebben. 
V~~r het overige kunnen wij zeg
gen dat wij met veel plezier aan 
aIle nummers van het afgelopen 
jaar gewerkt hebben. 
We wensen de vernieuwde redaktie 
veel succes toe. 
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reaktie van de 

kand idaats raad 

In Rostra no. 7 stond een arti
leel vaneen kandidaatsstudent 
dat o.a. een aantal opmerkingen 
en sugge.sties bevatte naar aan
leiding van de huidige opzet 
van de kandidaatsfase. Aan zij·n 
opsomming kan nog heel wat toe
gevoegd worden. De "eerste re·
~lIJaten van het bloksysteem 

daatsraad kunnen opbrengen. Zij 
willen daarom proberen te komen 
tot de oprichting van een open 
kandidaatskommi tee, dat s.amen 
.met hen aan het werk zal gaan. * 

. teleurstellend. De poging 
om de studieduur tot 1 . 1/3 jaar 
terug te brengen is, gelet op 

Een tweede argument om een der
gelijk kommi tee in te stellen is 
dat de studentleden van de kan
didaatsraad zoveel mogelijk kOn
takt houden met degenen die zD 
vertegenwoordigen. Het kommitee 
:moet een belangrijke funktie 
gaan vervullen in deze wissel
werking. 
Samenvattend: * de slagingspercentages per febr. 

1973, volledig mislukt. Geluk
kig heeft de ondermjsprogramma
kommissie naast het bloksysteem 
een kandidaatsraad in haar voor
stell en opg7nomen. Deze raad, 
bestaande u~t 4 docenten en 4 
studenten is onlangs in funk
tie getreden en heeft als eer
ste taak meegekregen een evalu
atie van het kandidaats nieuwe 
stijl. 

Neem eens kontakt op met een 
van de vier studentleden van de 
kandidaatsraad. Neem zitting in 
het open kandidaatskommitee om 
~ op korte termijn eraan mee te 
helpen dat de uitslag van de 
evaluatie van de huidige kan
didaatsopzet zo duidelijk moge
lijk wordt, zodat iedereen zal 
indien dat er iets moet veran
deren; 

De studentleden van de K.R.: 

Het is voor de studenten van 
het allergrootste belang dat 
uit deze evaluatie naar voren 
komt, waar het in de afgelopen 
':twee s tudie j aren aan gemankeerd 
heeft. Zij zullen degenen moe ten 
zijn die het meeste werk gaan 
verzetten. Voor deze evaluatie 
komt binnenkort een schema ge
reed en de uitvoering hiervan 
zal meer energie eisen dan de 
411judeQtleden van de kandi-

£1 deze uitslag aan te wenden 
als basis voor eventuele akties 
sl op lange termijn mee te wer
'ken aan een permanente verbete
·r:!,ng van de studie door met 
suggesties te komen en die uit 
te werken op het terrein van 
onderwijsvormen (b. v. pro j ekt
.9roepen, werkgroepen) , studie
inhoud (vakken als methodolo
gie en marxistiese ekonomie) en 
toetsingsmethoden. 

Scheltema & Holkema 
Boekhandel by. 
filiaal ekonomisch- juridisch 

Grimburgwal 4 tel. 020_248272 

Wiens van Asselt 
3e Helmerstraat 84, 
tel. 161529 

Ferd Crone 
Frank Daudt 
Flip yan .Sloten 

* 
'* 
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de bal kaatst terug 

Op dinsdag 3 april organiseerde 
de SEF een verkiezings£orum 
waaraan de OBAS en de Aktie
groep Ekonomen deelnamen. Ruim 
100 studenten konden er de a£
gang van eerstgenoemde groepe-
ring bewonderen. . 
Hun kandidaat Jan Pot vond bv. 
da t de studenten zel£"·inaar hun 
standpunt over studiefinancie
ring moesten bepalen. Natuurlijk 
moeten de studenten over hun 
eigen problemen nadenken, maar 
op het forum wilden zij van Pot 
weten, welk standpunt· hijzelf in 
de universiteitsraad zou verde
digen . De OBAS-vertegenwoordi
ger stelde echter , dat de stu
denten hem eerst maar eens in de 
raad moesten kiezenj dan zou hij 
weI verder zien I 
Een ding blijkt weI duidelijk j 
het gaat de OBAS niet om be
lange nbehartiging maar om baan
tjes jagerij en image-building. 
Haar gehele verkiezingspropa
ganda wees in diezelfde richting. 
Door middel van ordinaire scheld-

. affiches zette zij zich a£ tegen 
haar tegenstanders. Zij hanteerde 
geen leuzen met een eigen pro
gramma als grondslagj daarente
gen demonstreerde zij e e n top
punt van brutali tei t door claims 
te leggen op suksessen in de 
strijd tegen Posthumus en de 
f.l 000, die in werkelijkheid door 
de ASVA en de Aktiegroep Ekono
men werd gevoerd . 
De ASVA en de Aktiegroep Ekono
men hebb~n er steeds konsekwent 
naar gestreefd, de belangen van 
de studenten zo goed moge l ijk te 
behartigen . Hun akties toonden, 
dat hen di t ernst was, ook al 
werden hierin vaak veel fouten 
gemaakt. Maar wie heeft de OBAS 
ooi t stu.den tenbelangen zien ver 
dedigen? . 

ASVA 

De Aktiegroep is t~dens de ver
kiezingen voor de universiteits
raad uitgekomen met een eigen 
l~s t. Niettemin beschouwt z~ de 
ASVA als ·een bondgenoot in de 
strijd voor · ve rbetering van de 
£inanciile en maatschappelUke 
positie van de studenten. In het 
verleden hebben beide samen ak
ties gevoerd, vooral tegen de 
verhoging van het kollegegeld. 
Op die manier hebben zij elkaar 
ver s terkt en extra kracht gege
veo aan elkaars akties. 
De Aktiegroep heeft van haar 
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reehts \Nordt nu 
\Negge sele etee rd_. zelf 

kant steeds opgeroepen tot deel
pame aan ASVA-teach-ins, forum
):>ijeenkomsten van de ASVA en de 
LOG-manifestatie in november'72. 
De Aktiegroep heeft sa~~n met de 
ASVA opgeroepen tot sol1dariteit 
met de arbeiders en met volkeren, 
die lijden onder, maar ook strij
den tegen het imperialisme. 
Het is dan ook geen wonder, dat 
de ASVA en de Aktiegroep in hun 
programma vele gemeenschappelijke 
punten hebben. In .de loop van de 
akties zijn onze standpunten naar 
elkaar toegegroeid. Wlj hopen dat 
die overeenstemming steeds meer 
zal toenemen. Want resul ta·ten 
kunnen aIleen geboekt worden 
door eenheid in de str~d I 

AAN DE 

FAKULTEIT 

V66r alle s h~~ft de Aktiegroep 
zich altijd beziggehouden met 
typische fakulteitsproblemen. 
In september 1972 begon zij haar 
grote kampanje tegen de se1ek
tieverscherping in de prope
deuse en tegen een dreigende 
studieverschraling. Vanaf mei 
vorig jaar was de Aktiegroep 
zeer nauw betrokken bij de voor
bereiding van de lezingency
clus over de marxistische vi
sie op de ondernemingsge~jze 
produktie. Honderden economie
studenten hadden inmiddels al · 
belangstelling getoond voor 
het marxisme. Nadat zij eerst 
genoegen moesten nemen met he
Ie en halve kwakza1 vers op di t 
gebied, konden zij dan nu ken
nis maken met echte deskundi
gen. Meer en meer houdt men 
zich in werkco11eges me.t marx
isme bezigj de eerste bijeen
komst in de gastcollegecyclus 
1everde · een stampvol1e zaal 
(500 man) in de Poort op . 
De Aktiegroep-fraktie in de 
fakulteitsraad wendt haar in
vloed aan om onbekwame en 
"voor onder~js voora1 snog 
niet beschikbare" kandidaten 
voor een docents chap te weren. 
~j verdedigt de demokratische 
rechten van de studenten,door 
studentenvertegenwoordiging in 
de vakgroepen te eisen . Onder 
druk van haar akties werd een 

:vertegenwoordigend lichaam in
gesteld voor de kandidaats
fase; de kandidaatsraad. De 
studentleden van deze raad be
re~oen zich op het moment voor 
·op akties voor verlenging van 
de studieduur, verbetering van 
de stud iebegeleiding en van de· 
studie-inhoud. 

ORIENTATIE 

roe eerstejaarsakties zijn een 
soort test geweest voor de be
langenstrijd aan onze fakulteit. 
Onze vrij eenzijdige oriintatie 
op de propedeuse was daarom we] 
gerechtvaardigd . 
Maar ~j nloeten vooruit I De eer
s tejaarsakties waren een soort 
genera1e repetitie voor een 
bredere en meer algemene strijd 
voor de studentenbelangen. Oak 
de kandidaats- en doktoraalfase 
moeten betrokken worden i n de 
strijd tegen vers1echtering van 
ons onderwijs. 

EEN 

H EI D 

In de loop van sommige akties 
werd op vruchtbare ~jze samen
gewerkt met de Werkgroep Eko
nomen en met andere studenten, 
die er op sommige punten pro
gressieve idee en op na houden. 
Deze samenwerking. is niet van
zelf ontstaan; zij is mede een 



~esultaat van de akties. 
~o steunt de Werkgroep ons in 
Ie boykot-akties. Samen weren 

wij onbekwame docenten aan onze 
f "akul tei t. Samen streven wij 
naar instelling van een leer
stoel marxistische ekonomie. 
Maar er blijven nog vele ver
schilpunten, zoals op het ge
bied van de herstrukturering. 
Deze verschillen vormden voor 
de Werkgroep c.s. geen belem
mering om een stemadvies ten 
qunste van de Aktiegroep te 
gevel'l. 
Dit stemadvies is mede een re
sultaat van de samenwerking 
tussen de twee belangrijkste 
studentengroeperingen aan de 
fakulteit. " 
Eenheid vermag veel ! En de re
cente verkiezingen voor de uni
versiteitsraad hebben dat be
wezen. De Aktiegroep heeft met 
steun van de Werkgroepeen 
grandioze overwirining behaald; 
haar aktiviteiteri binnen ~n 
buiten de raden en kommissies 
.. hierbij van doorslaggevende 
,..,ekenis geweest. Ruim 60% 
van de kiezers gaf haar stem 
aan de Aktiegroep, die staat 
voor een progress"ieve onder
wijspo~itiek, welke steunt op 
de reele belangen van de stu
denten. 
Twee jaar geleden was deze si~ 
tuatie n0g ondenkbaar. Onze 
"fakul tei thad to en de naam een 
"rechts bolwerk" te zijn en hier
onder verstond men ook"het groot
ste dee 1 van de studenten. Ge
tuige de verkiezingsuitslag is 
d~ si tuatie enorm veranderd. Wij 
Zl]n er in geslaagd om ten aan
zien vAn de OBAS een verscherp
te ~elektie toe te passen. 

Wees aktief, organiseer je ! 
Stemmen en zetels zijtl er belang
rijk. Zij versterken de posi tie 
van de Aktiegroep in de desbe
treffende raden. Maar het werkefi 
in raden en kommissies all~~n is 
niet genoeg. 

-BELA NGEN 

BEHARTIGING 

De Aktiegroep treedt op als ener
gieke belangenbehartiger. Maar 
de studentenbelangen worden het 
beste behartigd door een zo sterk 
en krachtig mogelijk optreden. 
Naast het radenwerk is het de 
taak van de Aktiegroep om. akties 
buiten de raden te organiseren." 
Dit houdt onder meer in: 
- het geven van informatie over 
ontwikkelingen aan de fakulteit 
door vergaderingen, pamfletten, 
muurkranten enz.; 
- het organiseren van diskussies 
over onderwijskundige problemen, 
over akties v66r verbeteringen " 
en t~gen verslechteringen in het 
onderwijs; 
- het wekken van belangstelling 
voor by. marxistische ekonomie, 
de positie van de arbeidersklas
se (en in het biezonder van de 

vanwege de enorme belangstel
ling voor de gastcollegecyclus: 
"Het ondernemingsgewijze pro
duktiestelsel in discussie, de 
marxistische visie", zijn de di
verse oplagen van de artikelen
mappen, die deze serie moeten 
begeleiden, uitverkocbt. 
Van vele zijden is ons dan ook 
gevraagd naar de herkomst van 
de in de diverse mappen opge
nomen artikelen. Aan dit ver
zoek willen wij gaarne voldoen: 

E.Mandel, Die permanente In
fl~tion, in: E.Mandel, Der 
Spatkapitalismus, Frankfurt 
am Main, 1972 

J.Eatwell, Mr.Sraffa's standard 
commodity and the rate of 
exploitatio~. (Nog niet ge
publiceerd). 

D.M.Nuti, Vulgar Economy in the 
theory of income distribut
ion, en On income policy, 
beide in: A critique of eco
nomic theory, E.K.Hunt and 
J.C.Schwartz, eds., Penguin 
Books, 1972 

R.Bfrllamy, The reproduction 
process under State-Monopoly 
capitalism, in: State Mono
poly Capitalism, paper pre
sented to the Conference of 
"Socialist Economists, Cam
bridge, 1970 

akademici), imperialisme, enz.; 
- het oproepen tot deelname aan 
demonstraties, meetings en ande
re akties; 
- enz., enz. 
AIle progressieve studenten,die 
aktief mee willen doen met het 
behartigen van de studentenbe
langen roepen wij op, zich aan
een te sluiten in de Aktiegroep 
Ekonomen. Individuele leden van 
de Aktiegroep zullen graag nade
re informatie verschaffen; mj 
z~n bereikbaar op kamer 2163 of 
telefonisch via 525 tst. 4122. 
Kom naar onze wekelijkse vergade
ring en op donderdag om 19.15 u. 
in zaal 2252 in het Maupoleum. 

G.Arrighi, International Corpo
rations, Labor Aristocra
cies, and Economic Develop
ment, in: Imperialism and 
Underdevelopment, Robert J. 
Rhodes ed., New York, 1972 

E.Altvater, Zu einigen Proble
men des Staatsinterventionis-· 
mus, in: Probleme des Klass
enkampfes, nr. 3, mei 1972 

Naast deze opsomming willen we 
U er op wijzen dat in het najaar 
bij de SUA een boek ~ worden 
ui tgegeven, waarin de" teksten 
van deze lezingen zullen wor
den opgenomen. 

ac 

VERSTERK DE EENHEID, ORGANISEER 
JE EN WEES AKTIEF. 

Aktiegroep Ekonomen 

De namen van de verantwoorde~ " 

lijke auteurs zijn bij de re

dakt1e bekend. 
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1111 IIIVill PROPIDIISIL 

In het maart-nummer van Rnstra 
besteedde ik wat aandacht aan 
de eerstejaars economiestuden
ten en hun propedeusestudie'. 
Daarin werd gesteld, dat wat 
de propedeuse betreft weI een 
en ander is gemjzigd, maar dat 
,ae "beste" oplossing nog niet 
gevonden is. 
Het huidige probleem ligt, zo
als U wellicht weet, op het Vliik 
van de belasting (overbelast
ing?) van de studenten in het 
eerste jaar. 
Als bemjs voor laatstgenoemde 
stelling werd door sommigen 
het jaarlijks dalende slagings
percentage aangevoerd. Inder
daad daalde dit percentage ge
stadig tot 36% voor propedeuse 
;971/72. Menigeen verwacht 
zelfs een verdere daling in de 
komende jaren. 
De conclusies hierui t zijn twee
erlei.: 

CONCLUSIES 
2l.. Zij die menen dat de huidige 
propedeuse j ammerlijk goed be
antwoordt aan de eisen van de 
regering m.b.t. selectie in het 
eerste jaar; uit de slagings
percentages kan men conclude
ren dat de propedeuse onrede
liik zwaar is; de propedeuse
termiin dient te worden verlengd. 

tl Zij die menen dat er geen 
sprake is van eenvooropge
stelde selectieve methode; de 
31agingspercentages zijn symp
tomen, maar bemjzen op zichzelf 
niets; de propedeuse-termijn 
dient te worden gehandhaafd op 
een jaar. 

Bovenstaande is uiteraard een 
prachtig uitgangspunt voor een 
welles-nietes-discussie. Dit 
heeft men willen vermijden door 
voor 1972/73 aan beide partijen 
"the benefit of the doubt" te 
geven. Oplossingen zijn gezocht 
tn het voorstellen van een ex
tra herhalingsmogelijkheid voor 
de B-toetsen, zodat A- en B
toetsen evenveel herhalingsmo
gelijkheden bieden en daardoor 
een betere studieplanning mo
gelijk wordt· de propedeuse
termijn van ~en jaar wordt hier
door verlengd. 

6 

Dit voorstel is door de fakul
teitsraad verworpen. Inplaats 
,daarvan is de zgn. 46-punten
regeling aangenomen, waarvan 
de werking bekend verondersteld 
mag worden. De 46 punten-rege
ling geldt in principe aIleen 
voor 1972/73. 
Intussen is in de propedeuse
raad voor de jaren 1973/74 e.v. 
de idee gegroeid, die naar mijn 
mening het probleem van de over
belasting wezenlijk aanpakt: 
iedere vakgroep s tel teen over
zicht samen van wat gedacht 
wordt in het collegejaar 1973/ 
74 wekelijks te doceren. Daarbij 
komt dan een s chatting, van het 
wekelijkse urenbeslag vour de 
studentenvvoor elk vak. 
In principe wordt hierbij een 
termijn van een collegejaar (31 
collegeweken) aangehouden. 
Nu kan de hypothese, dat de 
propedeuse te zwaar is, c.q. 
selectief, daadwerkelijk word-en 
getoetst. Wordt de hypothese 
juist bevonden, dan zijn er twee 
mogelijkheden: 

£2 niet aIle weken zijn even 
zwaar belast; het is mogelijk 
bepaalde weken te ontlasten 
door uren (onderwerpen) te ver
schuiven naar andere weken. 
-4 de propedeuse-duur blijft 

31 weken 

-.1l.l Het is niet mogelijk uren 
-rDnderwerpen) te verschuiven 
daar aIle weken overbelast zijn 
en/of doordat een bepaalde 
volgorde van onderwerpen nood
zakelijk blijkt om de stof goed 
over te laten komen. 

propedeuse-duur verI eng
~ en of we 1 bepaalde onder

werpen niet behandelen '. 

BELANGRIJK 

et resultaat van onze enquete 
omtrent het urenbesJ.ag is op he 
fakulteitsbureau verkrijgbaar. 
Het ureli.beslag slaat op de be no 
digde uren voor plenocollege, 
voor werkgroepen en voor thuis
studie. 

GILVID! 

Ui t de cijfers blijkt in ieder 
,geval dat de A-groep het zwaar
ste programma heeft te verwer
ken. Hoofdoorzaak is het steeds 
wiskundiger worden van onze op
leiding. Micro, Macro, Statis
tiek en Wiskunde kunnen voor it 
A-groep veel meer tijd vergen, 
dan ui t de cijfers blijkt. 

CDNCLUSIES 
.it Nu iedere vakgroep een over
z~cht heeft gegeven van wat er in 
het komende j aar per week gedo
ceerd zal worden kunnen de pro
gramma 's wat inhoud betreft kri
tisch beoordeeld worden en zo
nodig, voor wat hun gedmpliceerd 
ureli.beslag betreft, worden in
geperkt. 

~ Aangezien het probleem van 
de (over-)belasting zich ook in 
de kandidaatsfase voordoet lijkt 
het mij zinnig, dat het voorbeeld 
van de propedeuseraad gevolgd 
wordt. Zo kan men ook daar tot 
een kwantificering van de pro
blematiek komen. 

Lito Hoornweg. 

'o_prnerkelijk 

without a professorship in 
!a leading American or British 
, niversity one is academically 
dead". 

~.G.JohnsOn in een recensie var. 
~.Kalechi: Selected Essays on 
the Dynamics of the Capitalist 

conomy, Londen 1971, in Econo
ica, febr. 1973, bIz. 87. 



joost • 
UI 

VAN HIENEN JOOST MtNGER 

de raad!! 
~

et moment dat de Fakulteits-
1 besloot om de verkiezingen 

, te stellen 'tot er duidelijk
heid zou zijn over het f .1000-
konflikt, heb ik aangekondigd op 
korte termijn mijn zetel in de raac 
ter beschikking te stellen. Met 
ingang van de volgende vergade
ring op 4 juni zal Ad van Hienen 
eerstvolgende op de lijst van de 
Werkgroep Ekonomen, mijn plaats 
overneme,n. Ik ben van mening, 
dat degenen die mij in de Raad 
hebben gekozen, recht hebben op 
een verklaring in deze. Daar
naast zal ik van de gelegenheid 
gebruik maken nog wat ervaringen 
uit ruim twee jaar FR te spuien. 

Vanaf het prille begin van de 
~R in januari '71 heb ik deel 
uit gemaakt van de raad.De eer
ste periode ook als lid van het 
bestuur, daarna aIleen als ge
woon lid van de raad. Tijdens 
een dergelijke lange periode gaat 
langzamerhand enthousiasme plaats 
maken voor sleur, hetgeen de kwa
liteit van het vertegenwoordi
~swerk niet ten goede komt. 
~ndien wordt het langzamer
hand tijd, dat ik wat meer tijd 
vrij maak voor mijn studie. 

N lET TELEUROESTELD 

Teleurgesteld over de resultaten 
van de demokratisering in onze 
Fakulteit kan ik niet z~n. Dat 
hangt echter samen met het feit 
dat mijn verwachtingen niet zo 
verschrikkelijk hoog gespannen 
waren. WeI ben ik teleurgesteld 
over de mate van betrokkenheid 
van de groep, die men met ach
terban placht te betitelen.Dat 
geldt in de eerste plaats voor 
de studenten, maar ook voor het 
wetenschappel~k corps. Zonder 
die betrokkenheid betekent de
mokratisering immers alleen,dat 
men de groep die de beslissingen 
neemt uitbreidt tot hen, die 
zitting nemen in de raad en de 
kommissies. AIleen een voortdu
rende wisselwerking tussen de 
vertegenwoordigers en achterban 
kan demokratisering betekenen. 

MIDDENGROEPERING 

,Ten opzichte van de ~ndere stu
,dentenlijsten heeft de Werkgroep 
Ekonomen daarbij nog het speci
fieke probleem een middenqroe
pering te zijn. Het uitdragen van 
ons standpunt vereist nuancering 
hetgeen de eenvoud en duidelijk
heid niet ten goede komt. Ook 
kunnen mj niet zoals de anaeren 
aan de bekendheid van organisa
ties als ASVA en OBAS refereren. 
WeI is gebleken, dat dit juist 
de harmonie binnen de studenten
fraktie in de raad mogelijk heeft 
gemaakt. Het kompromis kon bijna 
al tijd konform de ideeen van de 
Werkgroep gevonden worden. 

De WUB is een experiment, waar
aan mj de regeling van de demo
kratisering hebben 'te danken'. 
Het is dus goed af en toe eens 
stil te staan bij de werkzaamheid 
ervan en dan voor mij vooral wat 
betreft het funktioneren van het 
studentenaandeel er in. Ik meen 
een vijftal voordelen van de hui
dige organlsatie te kunnen onder
kennen. 

Allereerst is er ret voordeel van 
de pure aanwezigheid. Reeds het 
voortdurend fysiek aanwezig zijn 
heeft tot gevolg, dat men steeds 
moet beseffen, dat de behandelde 
zaken niet buiten de studenten 
om beslist kunnen worden. Men 
bouwt daarom al automaties een 
aantal tegemoetkomlngen in, die 
als 'door de studenten gewenst' 
worden beschouwd. Daarnaast is 
het voor de studenten mogelijk 
de informatie. uit de eerste hand 
te betrekken. Dit is vooral be
langrijk om vroegtijdig een eigen 
standpunt in te kunnen nemen en 
eventueel met eigen voorstellen 
te komen. En daarmee ~jn we dan 
aan het volgende voordeel, dat 
men ook formeel in staat wordt 
gesteld eigen evenwaardige voor
stellen op tafel te leggen.Daar
in is de studentenfraktie na
tuurlijk danig gehandicapt door 
veel gering ere ervaring en door 
het fei t dat zij in de raad in de 
minderheid is, waardoor de voor-

stellen aan een zekere mate van 
'verkoopbaarheid' moeten vol

doen. Veel van dit werk wordt 
door de leden van de kommissies 
gedaan, die dan ook een niet te 
onderschatten aandeel hebben. 
Natuurlijk is het meebeslissen 
nog het belangrijkste aspekt. 
Daarmee is de evaluatie van de 
genomen besluiten nauw verbonden. 
Het blijkt dikmjls hard nodig, 
dat studenten, die ook de nade
len van vernieuwingen aan den 
lijve ondervinden op een evalua
tie aandringeff. Ondermjsexperi
menten worden door hen die ze 
ui tvoeren (bijna) al tijd al s ge
slaagd beschouwd. Het terug
draaien ervan maakt men danook 
nauwelijks mee. Toch blijken er 
al tijd weI vele onvoorziene na
delen (propedeuse !)aan nieuwe 
ondermjsvormen te kleven. 

B EST UUR LA STI G 
BLlJVEN VAL LEN 

~et bovenstaande is in extremo 
van toepassing op een mogeUjke 
'invoering van Posthumus aan on
ze Fakulteit. We zullen er ten 
~eerste voor moeten waken, dat 
ons van bovenaf, uit mati even 
die we niet kunnen onderschrij
'yen maatregelen krijgen opge
legd, die volledig indruisen 
tegen hetgeen we ons als een 
universitaire opleiding va or
stellen. Het is daarvoor nodig 
dat ieder weldenkend lid van 
onze Fakulteit zich met hetbe
stuur bemoeit en het zjjn ver
tegenwoordigers lastig maakt. 

Joost Menger 
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de dekanen 

brengenweer 

Aan het Singel 445, tegenover 
de Bloemenmarkt, is het bureau 
van de studentendekanen gehuis
vest. 

Daar komen j aarlijks enige dui
zenden studenten, voor informa
tie of zomaar om eens met een 
studentendekaan te praten by. 
als de situatie binnen de un i
versiteit of faculteit te on
overzichtelijk wordt, of om raad 
daadwerkelijke hulp or morele ' 
steun te halen voor min of meer 
acu te persoonlijke problemen, al 
dan niet met de studie te maken 
hebbend. 

In ieder geval kunnen die pro
blemen de studie vertragen: de 
studiebeurzen kunnen in gevaar 
,komen en de mili taire dienst 
komt' als een dreigend spook op
zetten. 

Hier kunnen de studentendekanen 
hulp bieden, aangezien zij mede
adviseren bij het toekennen van 
stud~ebeurzen van het rijk, pro
vinc~e, gemeente en particulie
re fondsen. Het is mogelijk een 
afwijzend studie-advies van de 
faculteit voor de toe kenning 
van een beurs alsnog om te zet
ten in een positief advies op 
grond van de bij de studentende
kaan bekende persoonlijke moei
lijke omstandigheden. 

De studentendekanen verzorgen 
aIle aangelegenheden die de mi
litaire dienst betreffen, ook 
hier geldt weer: er kan extra 
ui ts tel beplei t worden op grond 
van persoonlijke moeilijkheden. 

B 

zan 

Waaruit die' moeilijkheden bestaan 
Iof bestaan hebben, wordt niet'be
kend gemaakt. De gesprekken van 
de studenten met de" 'dekanen zijn 
,vertrouwelijk, daarvan wordt niets 
~an ander~n medegedeeld, tenzij 
op uitdrukkelijk verzoek van de 
student. 

In geval van acute financiele 
moeilijkheden kan - tot op zeke
re grenzen - een uitkering uit 
het Noodfonds van de Civitas 
worden verleend en als het spe
ciaal , ~m medische kosten gaat, 
uit het Noodfonds van de Uni
versitaire Gezondheidszocg. 

Het is van belang Zo vroeg moge
lijk over de moeiLj.jkheden te ko
men praten: hulp is dan dikwijls 
gemakkelijker te bieden dan in 
een later stadium - dit geldt 
met name ook wanneer het om het 
ibehoud van de studiebeurs gaat I 

De studentendekanen houden da
gelijks spreekuur. 
Voor een afspraak dient men zich 
persoonlijk of telefonisch 5254303 
te wenden tot het secretariaat. 

Van de dekanen is mejuffrouw Mr. 
D.D.Vollgraff degene die speci
aal contact onderhoudt met de 
Centrake Interfaculteit. 
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Dr. Pais, jong ogend, formeel 
gekleed en zelfverzekerd in 
zijn optreden, he eft weinig 
moeite met het formuleren van 
zijn denkbeelden in kristalhel
der nederlailds. Nietzelden 
vangt hlj een gespreksthema 
eerst in een krantenkop-achti
ge vlag, die later, als hij met 
zijnproefschrift bij de pand het 
onderwerp uitdiept, de lading 
voortreffelijkblijkt te dekken. 

M. Uitvlugt, Sparen en consumpt
tief krediet, Steeds minder con
currenten, Welwezen" jr9. 1973, 
nr. 2~ 



GEKDZEN IN DE FAKULTEITSRAAD 

aantal verzonden sternbiljetten: 107 

.. ontvangen 

Gekozen kandidaten: 

1. 'I\.nkum, Prof. Dr. L.A. 
2. Meijs, Drs. Th.A.,J. 

.. 75 

aantal stemmen 

48 
48 

3. Stuijvenberg, Prof .Dr. J .H. Viill 45 
4. Philips, Prof. Dr. P.A.M. Viill 41 
5. Pais, Dr. A. 40 
6. Venekamp, Prof.Dr. P.E. 39 
7. Halberstadt, Drs~ V. 32 

~ERHAALDE II •• 

AANDACHT WAARD 

LJit rostra nr,24 door Piet Wagenaar 

Op 1,0, januari jl. verscheen een 
nota van de Werkgro e p Bedrijfs
economen Cvoorheen: Werkgroep 
Bedrijfskunde), waarin werd ge
steld, dat "door de geringe be'
langstelling van studentenzijde 
voor het algemeen gedeelte de 
Werkgroep tot de conclusie is 
gekomen dat van het van s tart 
('~ van de specialistische rich
'~en in sept.' 73 moet worden 
afgezien". D.e Werkgroep Bedrijfs
,economen me en de evenwel, dat niet 
bp het besluit tot invoeringvan 
een bedrijfs kundige studie aan 
onze faku1teit integraal moest 
worden teruggenomen. De invoe
ring zou alleen worden verscho
ven naar een later tijdstip. 
Na alles wat er de afgelopen ja
ren over de bedrijfskunde aan on
ze fakulteit is gezegd, vinden 
de s tuden tl eden van de FR. de OC 
en de WSK deze conc.lusie van de 
pedrijfseconomen zonder meer 10-
gisch, niet alleen omdat door 
het s teeds weer uitstellen de 
belangstelling van studentenzijde 
inderdaad is verminderd, maar 
tevens omdat bij invoering van 
een aparte studierichting be
drijfskunde onze fakulteit waar
schijnlijk e€n kind met een water
hoofd zou zijn geworden, gezien 
de afnemende aantallen eerste
jaars. Wel achten de studenten 
het betreurenswaardig dat des
tijds niet is ingegaan op het aan
bod van de zusterfakulteiten om 
te komen tot een integrale co
ordinatie mj de invoering van 
bedrijfskunde aan NederlandBeuni
versiteiten. 

T!lD_ 

BEDRyrSI<UND£", , 

Een gelukkige omstandigheid was 
dat lektor dr. H.W.de Jong en 
prof. Boelhouwer (subfakulteit 
chemie) be reid waren het onder
deel Technologie van de bedrijfs
Kunce aan onze fakul tei t te gaan 
verzorgen, zodat althans iets 
van de bedrijfskunde is gereali
seerd. Op 31 januari jl.bes loot 
de FR Technologie als C-vak in 
het doktoraalprogramma op t e ne
men. Het verloop van de e ers te 
blokcursus in dit vak wekt de 
indruk, dat dit zeker een gun
stige beslissing is geweest. 

UITSLAG VAN DE TUSSENTIJDSE 

VERKIEZINGEN GELEDING WETEN
SCHAPPELIJK PERSONEEL VOOR DE 
FACULTEITSRAAD , IN JUNI 1973 

WELKE IN SEPTE~ER 'A.S. GAAT 

FUNKTIONEREN 

rnededeling 

ADRI SlAM IS DOOR FERD CRONE 
VERVAN6EN IN DE FAKULTE I TSRAAD 

Wf&ENS ANDERE WERKZAAMHEDEN 
VAN AoRI 

FERD CRONE ADRI STAM 

oprnerkelijk 
a university, the faculty 
office telephones, paper 
mail for personal uses 

strict university pro
ity. The university ad-

trators could stop such 
es by identifying the 
ible person in each case, 

can do so only at 
costs than administra

t ors are willing to incur. The 
extra costs of identifying each 

(rather than merely iden
ing the presence of such 

ac vity) would exceed the sav
ings from diminished faculty 
"turpitudinal peccadilloes".So 
the faculty is allowed some de-

of "privileges,perquisites, 
or fringe benefits". 
A.A.Alchian en H.Demsetz, 

roduction, Information Costs, 
and Economic Organization, 
American Economic Review, ' 
december 1972, blz. 780. 
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SEF 
Studievereniging der Economische Faculteit aan de Universiteit van Amsterdam 

S E F - Mededelinqen 

Aangezien het huidige sef-be
stuur, bestaande uit P.Visser, 
H.Niet, J.v.Nieuwenhuizen 
H.niet, J.v.nieuwenhuyze, H.vd 

Zee en l.v.Tulder zieh;behalve 
dhr. vd.Zee, niet herkiesbaar 
zal '. stellen voor de komende be
stuursperiode, wordt gezoeht 
naar enthousiaste menaen die 
genegen zijn hun werkkraeht als 
bestuurslid in dienst van de 
SEF te stellen. 

De Rusland-reis loapt erg goed. 
Helaas rnoet het bestuur echter 

meedelen, dat de reis dusdanig 
overtekend is.,dat voor nieuwe 
aanmelders de kans dat zU nog 
meekunnen vrljwel nihil is. 

-
ROSTRA ZOEK ? 

Mocht U een oud nummer van 
ROSTRA willen naslaan en U 
heeft het niet mear in Uw bezit 

dan kunt U het lenen of inzien 
op de US onder nummer VV 7547. 

ROSTRA ECONOMICA van 1951 
tot 1967 kunt U ook lenen of 
inzien en wel ond.er nUlDlller 

,vv 1726. 

o PRO E P 

Meerdere mensen zitten" verlegen 
omhet dietaat banJcwe:len 1971/12 
van Prof. dr. C.D. Jongman. 
Willen ,diegenen, die wel ~an de 
SEF toegezegd hebben het dieta.t 
tegen vergoeding te komen in 

leveren en dit tech niet ged." 
hebben het alsnog opsturen of 
inleveren ep Kamer 2167. 

Mocht er onverhoopt niemand a~ 
wezig zUn, dan kunt U het die
taat ook in de brievenbak in 
het faculte~tsburo deponeren 
onder vermelding SEF. 

Het is een qrof schandaal datI 
1. Er uit de maupoleumbiblio
theken op de vierde verdieping 
zo schrikbarend veel gestolen 
wordt. 
2, Ruimschoots de gelegenheid 
gegeven wordt tot deze d1efstat
len door een onlogische en in
efficiente opzet van de biblio. 
theekruimten. 

Niets wijst erop, dat op ~ 
termjn voorzien~ngen zullen wor
den getroffen, die een werke
lUke verbetering inhouden. Je 
gaat je, afvragen of daze zaak 
onder het mom van " Och die 
paar duizend gulden schade per 
jaar zullen ons ook de nek niet 
~r.ken" niet al te veel op de 

lange baan ge.chovan wordt. 

Duidelijk gesteld moet werden, 
dat het gaat o. de beschikbaar
heidanuttigheid van de aanwezi

ge literatuur en dat het gelC~ 
elUke aspect slechts een onder
gea,ch!:1cte rol . spe.l t. 

Het is te hopen,dat de beheers
raad anel rnaatregelen zal nemen 
om de hele zaak uit de wereld 
te helpen. 

Tot onze spUt kon de geplande 
lezing door dhr. Roosendaal 

over "De financieel-ekonomisch~ 
situatie van de dagbladpers" in 
lIIei j.l. geen doorgaDg vinden 
wegens ziekte ~nerdjds en raak
te ook de excusie naar de Staabs
mijnen met als onderwerp "energie
criais ' ?" en1gszins door ~jdnood 
in het gedrang. 
Het ligt in de bedoeling voor
noemde lezing en excursi. in_ 
sept/okt 73 te laten pl.atavin
den. Belangstellanden worden 
verzochtzich bij de SEF-k,amer 
aan te melden of :10 mogelijk pex' 
brief. 

Klaas van Tulder 
secretaria. 

SEF 
Studievereniging der Economische Faculteit aan de Universiteit van Amsterdam 
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EKONOMEN 

ONDER EEN OAK MET 

uw instituut/callegezalen 

vindt u een grate sartering 

baekEln ap ekanarnisch gebied 

,B RINKMAN'S 

boekhandel 

karner 2386 .2388 

Burg. Tellegenhuis 

.J odenbreestraat 23 

Tel. 525 4024 
\ 
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